
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji  Budżetu i Samorządu, Komisji Rewizyjnej,
Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu

i Zdrowia,  Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Integracji
Europejskiej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się w dniu

30 listopada 2021 roku o godzinie 1400

w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 13 radnych
nieobecni - 1 radny ( Piotr Sęk)

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier.

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Omówienie projektu planu celów finansowo – rzeczowych Gminy na 2022 rok oraz projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na
lata 2022-2035. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat:
a) projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo 
Pomorskie na lata 2022-2035 oraz prawidłowości planowanej kwoty długu,
b) projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok,
c) możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok.
3. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
4. Zapytania, sprawy różne.
5. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier  – powitał wszystkie osoby
uczestniczące w posiedzeniu Komisji  oraz przedstawił  porządek posiedzenia Komisji,  następnie
zaproponował zmiany w porządku posiedzenia:  punkt 2 zamienić z punktem 3.
Radni jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek posiedzenia. 

1. Sprawy regulaminowe.
2. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
3.Omówienie projektu planu celów finansowo – rzeczowych Gminy na 2022 rok oraz projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na
lata 2022-2035. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat:
a) projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo 
Pomorskie na lata 2022-2035 oraz prawidłowości planowanej kwoty długu,
b) projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok,
c) możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok.
4. Zapytania, sprawy różne.
5. Zakończenie.

Ad. 2.  Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM w sprawie ustalenia wysokości dopłat do taryf dla odbiorców usług kanalizacyjnych,
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Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie miał uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

• PURM w sprawie  zatwierdzenia  wniosku o wsparcie  ze  środków Rządowego Funduszu
Rozwoju  Mieszkalnictwa  na  sfinansowanie  objęcia  udziałów  w  istniejącej  Społecznej
Inicjatywie Mieszkaniowej  „KZN-Toruński” Sp. z o.o. z siedzibą w Toruniu.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że Minister Właściwy Do Spraw
Budownictwa,  Planowania  i  Zagospodarowania  Przestrzennego  oraz  Mieszkalnictwa  udziela
Gminie wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa, na sfinansowanie
części lub całości działania polegającego na objęciu przez Gminę udziałów  w istniejącym SIM.
Dodała,  że wsparcia udziela  się Gminie na zatwierdzony przez Radę Gminy w drodze uchwały
wniosek Burmistrza. Wniosek wnosi się za pośrednictwem Prezesa KZN.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy z dniem 1 stycznia 2022 roku wszystko zdrożeje o 23%. 

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  poinformowała,  że  roboty  budowlane
opodatkowane są w wysokości 23%. Dodała, że przy kosztach projektowych nie ma podatku VAT. 

Radny Wojciech Małkiewicz –  zapytał  czy w kosztorysie   ujęta  jest  wartość drogi,  która ma
powstać. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że wskazany koszt w wysokości
11 000 000,00 zł dotyczy powstania budynku. Droga w planie miejscowym jest drogą wewnętrzną,
która będzie służyła do obsługi terenu przyległego. Po drugiej stronie znajduje się działka, która na
dzień  dzisiejszy  nie  zostanie  przekazana  do  KZN.  Dodała,  że  rozpatrywane  jest  czy  drogę
wewnętrzną  przekazać  do KZN jako udział  w tej  drodze,  aby koszty  wybudowania  drogi  były
ponoszone przez KZN i nie wchodziły w koszty utrzymania Gminy. 

Radny Robert Bejgier – zapytał czy kwota 1 170 630,00 zł jest pozyskana z zewnątrz. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że jako dotacja, którą w przeciągu
6  miesięcy  od  otrzymania  dofinansowania  będziemy  obejmowali  wartości  udziału  w  KZN  -
Toruńskim. Środki te są przeznaczone na realizację inwestycji w Kowalewie.

Radny Robert Bejgier – zapytał czy wszystkie Samorządy w ten sposób otrzymują 10 %.

Kierownik  ref.  TIiGG Bożena  Rymanowska  –  odpowiedziała,  że  nie  wszystkie  Samorządy.
Tylko te, które są w spółce, są w tak dobrej sytuacji jak Gmina Kowalewo. Nasza Gmina ma teren,
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego i jest możliwość złożenia wniosku o wydanie
pozwolenia na budowę i przystąpienia do realizacji. Są Gminy, które nie mają gotowych gruntów
do realizowania inwestycji.  W naszej spółce w KZN, w Radzie Nadzorczej jest Radca Prawny;
pracownik Urzędu, który kontroluje, co w ramach spółki się dzieje. 

Radny Robert  Bejgier  – poinformował,  że  we wniosku ma zostać  wskazany numer rachunku
bankowego, zapytał czy będzie to rachunek Gminy. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że tak.
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Radny Robert Bejgier  – poinformował, że w Planie Celów Rzeczowo – Finansowych ujęte jest
zdanie: „Spółka jest w etapie organizacji” i zapytał co oznacza to zdanie.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  odpowiedziała,  że  Spółka  jest  w  organizacji
z uwagi na to, że załatwiane są wszystkie sprawy prawne / numer konta, siedzibą, wpis do KRS/. 

O godz. 1419 na posiedzenie Komisji przybył Radny Grzegorz Regulski.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie podziału sołectwa Pruska Łąka na sołectwo Szewa i Pruska Łąka.
• PURM  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XIII/109/16  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie

Pomorskim z dnia 18 maja 2016 roku w sprawie uchwalenia statutów sołectw i samorządów
osiedlowych.

Zastępca  Burmistrza  Ilona Rybicka  –  Sałatowska – poinformowała,  że  Radni  nie  otrzymali
drogą  mailową  tych  projektów  uchwał  z  uwagi  na  trwające  konsultacje  do  dnia  dzisiejszego.
Dodała,  że  na  chwilę  obecną  dojdzie  do  podziału  sołectwa,  ponieważ  na  396  uprawnionych
mieszkańców, 249 złożyło formularze konsultacyjne, z czego 242 były pozytywne, przeciw były
3 osoby, nieważnych głosów oddano 4. Dodała, że statuty zostaną poddane konsultacjom wśród
mieszkańców od 13 do 17 grudnia.  Jeżeli  nie  będzie  uwag,  bądź  będą  zostanie  to  zaznaczone
w uzasadnieniu do projektu uchwały. Poinformowała, że jeżeli będą pytania bądź uwagi do tych
projektów  uchwał,  będzie  można  zgłosić  się  do  Niej  lub  pracownika  Urzędu  Pani  Katarzyny
Szczutowskiej, celem wyjaśnienia. 
Radni  otrzymali  wersję  papierową  wyżej  omawianych  projektów  uchwał  podczas  posiedzenia
Komisji.

Nikt z Radnych nie miał pytań do projektów uchwał.

• PURM w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że  w związku ze zmianą
przepisów został Radnym przedłożony projekt uchwały. Następnie omówiła projekt uchwały.

Radny  Stanisław  Kaznowski  –  zawnioskował  o  podniesienie  zasadniczej  pensji  dla  Pana
Burmistrza o 1 000,00 zł. 

O godz. 1513 Przewodniczący Komisji Robert Bejgier ogłosił 10 minut przerwy.

W  wyniku  przeprowadzonej  dyskusji  Radni  12  głosami  „za”  i  1  głosem  „wstrzymującym
się” /Radny Bejgier/ przyjęli wniosek Radnego Kaznowskiego w sprawie podniesienia zasadniczej
pensji Pana Burmistrza do kwoty 9 200,00 zł.

• PURM w sprawie  ustalenia diet dla radnych

Radny  Grzegorz  Regulski  – zawnioskował  by  podwyżka  diet  kwotowo  była  dla  wszystkich
Radnych taka sama.

W  wyniku  przeprowadzonej  dyskusji  Radni   1  głosem  ”za”  /  G.  Regulski/  i  12  głosami
„wstrzymującymi”, nie przyjęli głosowanego wniosku.
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Radna Halina Dąbrowska –  zawnioskowała  by projekt  uchwały  pozostał  w takiej  formie  jak
został przesłany Radnym drogą mailową.

W  wyniku  przeprowadzonej  dyskusji  Radni   12  głosami  „za”  i  1  głosem  „wstrzymującym
się” /Jolanta Wypych/ przyjęli wniosek Radnej Haliny Dąbrowskiej.

Radny Robert Bejgier - zwrócił się do Radnych z prośbą o zgłaszanie nowej tematyki do planów
pracy poszczególnych Komisji Rady Miejskiej na rok 2022. 

Ad. 3. Omówienie projektu planu celów finansowo – rzeczowych Gminy na 2022 rok oraz 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo 
Pomorskie na lata 2022-2035. Zapoznanie się z opiniami RIO na temat:
a) projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kowalewo Pomorskie na lata 2022-2035 oraz prawidłowości planowanej kwoty długu,
b) projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok,
c) możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –   poinformowała, że został przedłożony Radnym projekt
budżetu  na  2022  rok,  który  przygotowany  został  na  miarę  możliwości  finansowych  Gminy.
Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła:

–  dochody budżetu Gminy na rok 2022 w odniesieniu do lat 2020 i 2020,

–  strukturę rodzajową wydatków budżetowych,

– wydatki budżetu na 2022 rok, w odniesieniu do roku 2020 i 2021.

 Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu / pokaz multimedialny/.

W dalszej części  Pani Skarbnik  przedstawiła i omówiła materiał dotyczący:

– projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz     prawidłowości 
planowanej kwoty długu,
– projektu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie na 2022 rok,
– możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Kowalewo Pomorskie.

Następnie szczegółowo omówiła wnioski złożone do budżetu przez trzech Radnych Rady Miejskiej 
– łącznie wpłynęło 20 wniosków.
W wyniku dyskusji nad projektem budżetu głos zabrali Radni:
Robert  Bejgier,  Wojciech  Małkiewicz,  Przemysław  Lewandowski,  Halina  Dąbrowska,  Jerzy
Koralewski.
Wyjaśnień  i  odpowiedzi  udzielali:  Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna,  Kierownik  ref.  TIiGG
Bożena Rymanowska, Kierownik ref.  GKiM Małgorzata Górna.

Uzgodniono,   że  Radni   otrzymają  do  zapoznania   na  maila  skany  opinii  z  Regionalnej    Izby
Obrachunkowej. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  odniósł  się  do  przedstawionej  wcześniej  przez  Panią
Skarbnik prezentacji  i  poinformował,  że od trzech lat  weryfikowane jest  prawdziwe zadłużenie
Gminy.  Lepiej  jest  pokazać  większy  deficyt  roczny  i  na  koniec  roku  stwierdzić,  że  jest  on
zdecydowanie mniejszy. Dodał, że ważna jest relacja między dochodami bieżącymi i wydatkami
bieżącymi.  Dla  dobra  mieszkańców  Gminy  podatki  nie  zostały  gwałtowanie  podniesione.
Następnie  odniósł się do dotacji  i  poinformował,  że zależy  Mu na tym, by samochód dla OSP
Sierakowo    się   pojawił.   Poinformował,   że   inwestycje   drogowe    wykonywane   są   zgodnie
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z kolejnością uwzględnioną w podjętej uchwale, zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie
inwestycji wodno – kanalizacyjnych. Co do pozostałych inwestycji, poinformował, że są kierowane
wnioski do różnych programów i Gmina uczestniczy w różnych projektach. Pozyskane pieniądze
pojawią się w budżecie i pokażą obraz roku 2022. Na koniec poprosił Radnych o przyjęcie projektu
budżetu na rok 2022.

Ad. 4. Zapytania, sprawy różne.

Radny  Przemysław  Lewandowski  –  zgłosił,  by  na  stronie  internetowej  Urzędu  pojawiła  się
informacja o budowie światłowodu, jaka firma wykonuje inwestycje,  kiedy będzie koniec i czy
planowane są dalsze projektowania.   

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że dostęp do informacji jest tylko
na  stronie  NEXERA,  nie  ma  wiedzy  gdzie  planowane  są  kolejne  podłączenia.  Jest  to  projekt
z dofinansowaniem  UE, nie jest on konsultowany z Gminą. Można wystosować pismo do firmy
z prośbą  o uzyskanie informacji. 

Radna Jolanta Wypych –  zgłosiła,  że na ul.  1 stycznia,  w kierunku Golubia Dobrzynia przed
mostem na Trynce zapadła się jedna kostka. 

Radny Marcin Dunajski – zgłosił, że przed wejściem do Przedszkola Publicznego w Kowalewie
Pomorskim, po lewej stronie jest zarwana studzienka. 

Radny  Robert  Bejgier  –  zgłosił,  że  przed  Szkołą  Podstawową  w  Kowalewie  Pomorskim  na
ul. Jana Pawła II jest zapadnięta studzienka. 

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że wnioski dotyczące studzienek
zostaną sprawdzone i zgłoszone do ZGKiM.

Radny Stanisław Kaznowski – zgłosił, że na moście na   Trynce,   przy   drodze   krajowej   nr   15

Generalna   Dyrekcja   Dróg  Krajowych  i  Autostrad   nie  dostosowała  wysokości  nowo  wylanej

wylewki, do kostki na chodniku.  

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  ustali  w  GDDKiA
czy został już wykonany odbiór. Jeżeli nie, Gmina zawnioskuje o wyrównanie nawierzchni. Jest to
zadanie finansowane  niezależnie od Gminy. 

Radny  Piotr  Strzelecki  –  zawnioskował, aby  prace  oczyszczania  miasta  (zamiatarką)  przez
ZGKiM nie były wykonywane w godzinach porannych, z uwagi na tworzące się korki.

Radny  Wojciech  Małkiewicz –  poinformował,  o  tworzącym  się  korku  na  ul.  1  Stycznia
i ul. Brodnickiej podczas wywozu odpadów komunalnych przez ZGKiM co powoduje tworzenie się
dużych korków.

Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska  –  poinformowała, że zauważyła  problem z  zakorkowanym
miastem, o którym mówił Radny Strzelecki i dodała, że zamiatarka została skierowana do ZGKiM.
Co do wywozu odpadów poinformowała, że zdarzają się sytuacje, że śmieciarka z ZGKiM zepsuje
się i wówczas jest konieczność wypożyczenia śmieciarki z EKOSYSTEMU, co powoduje wywozy
odpadów  komunalnych  w  godzinach  wieczornych.  Dodała,  że  otrzymuje  również  zgłoszenia
od rodziców, by wywóz odpadów nie odbywał się w godzinach porannych tj. o godz. 8 00, tylko
o godz. 10 00. 

Radna  Jolanta  Wypych  –  zapytała,  czy  mamy  informację  jaki  procent  społeczeństwa  jest
zaszczepiony w naszej Gminie. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  około  50%  społeczeństwa  w  naszej
Gminie jest zaszczepiona. Gmina zajęła 3 miejsce w liczbie zaszczepionych osób.
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Radna Jolanta Wypych – zapytała, czy Gmina otrzyma jakąś nagrodę.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna   –  odpowiedziała,  że  Gmina otrzyma w przyszłym roku
250 000,00 zł , na przeciwdziałanie COVID- 19.

Radna Jolanta Wypych – poinformowała, że z uwagi, że będą to pieniądze celowe i muszą zostać
wykorzystane  na  profilaktykę,  zawnioskowała  by  wykorzystać  te  pieniądze  na  szczepienia
dziewczynek w wieku 13 lat,  przeciwko  wirusom  narządów rodnych,  bądź  inne,  by  ochronić
populację dzieci. 

Radny  Marcin  Dunajski  –  poprosił  Kierownika  MGOPS  o  wskazanie  trzech rodzin,  które
znajdują się  w  trudnej  sytuacji  życiowej,  dla  której  zostaną  zakupione  potrzebne  artykuły
z pieniędzy zebranych przez Radnych Rady Miejskiej.

Ad. 5. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1840 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 7 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                            BUDŻETOWEJ I SAMORZĄDU

                         
                                                                                                                                             (-) Robert Bejgier 


